
Protokół Nr XX/13 

 

z obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 15 listopada 2013 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 14 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. Franciszek Gawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Magdalena Olendzka 

10. Grażyna Płonowska 

11. Janusz Puchalski 

12. Stanisław Radulski 

13. Feliks Aleksander Wróblewski 

14. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Stanisław Bachurek  Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku  

2) Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

3) Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

4) Zdzisława Iwańczuk   Skarbnik Gminy 

5) Jolanta Januszewska  Kierownik GOPS 

6) Piotr Paprocki   Kierownik Referatu BP 

7) Monika Falkowska  p.o. Kierownika Ref. RŚ 

 

   oraz sołtysi i mieszkańcy Gminy Brańsk zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

   Przed otwarciem obrad XX sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówienia modlitwy ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości, sołtysów 

oraz mieszkańców gminy. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali 

materiały na sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych 

wniosków i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

W tym miejscu Wójt Gminy Brańsk Krzysztof Jaworowski zgłosił wniosek o ujęcie w porządku 

sesji projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej. Poinformował, że wpłynął wniosek od dyrekcji Szpitala w Bielsku 

Podlaskim z prośbą o dofinansowanie zakupu wyposażenia do prosektorium, które działa przy 

szpitalu w niezmienionej formie od 1961 roku.  Szczegółowe uzasadnienie wniosku zostanie 

przedstawione na etapie omawiania projektu uchwały.  

 



     

Wobec braku uwag do wniosku i innych propozycji zmian w porządku sesji, Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie nad wnioskiem, proponując ujęcie projektu uchwały w pkt. 5h) a pozostałe 

punkty przesunął się o jedno miejsce w dół. Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zmianę do porządku sesji przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady odczytał 

porządek obrad łącznie z przyjętą zmianą w brzmieniu:     

 

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji rady gminy. 

4.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5.Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Brańsk, 

b) o zmianie uchwały w sprawie Statutu Gminy Brańsk, 

c) zatwierdzenia zmian w „Planie Odnowy Miejscowości Oleksin”, 

d) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków, 

e) ustalenia dopłaty do ceny za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

f) obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będących podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014 przyjętej do wymiaru podatku rolnego 

na 2014 rok, 

g) opłaty od posiadania psów, 

h) udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. 

i) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 

j) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok, 

k) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu na 2014 rok. 

l) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk. 

6.Przedłożenie informacji o wynikach analiz oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie 

Podlaskiemu za 2012 rok oraz informacji o wynikach analiz oświadczeń majątkowych 

przesłanych do Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim za 2012 rok. 

7.Przedłożenie informacji w sprawie opinii dotyczącej potrzeb w zakresie wykonywania pracy 

przez skazanych w podmiotach pozostających w zakresie właściwości Wójta Gminy Brańsk.  

8.Interpelacje i wnioski radnych. 

9.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

10.Sprawy różne. 

11.Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XIX sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XIX sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad.5 Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Grażynie Płonowskiej Przewodniczącej Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu, która przedstawiła pozytywną 

Opinię Nr 43/29/13 Komisji w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod obrady XX sesji. 



(Opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad.5a) Przewodniczący Rady Gminy Feliks Al-der Wróblewski poinformował, że w związku ze 

śmiercią radnego śp. Pana Andrzeja Kunickiego rada gminy zobligowana jest do podjęcia uchwały 

w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. Po przesłaniu uchwały do Wojewody Podlaskiego i 

Komisarza Wyborczego w Białymstoku, zostaną zarządzone wybory uzupełniające do Rady Gminy 

Brańsk. Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag i pytań 

do projektu uchwały. 

   

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/178/13 w 

sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.5b) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w 

sprawie Statutu Gminy Brańsk. W uzasadnieniu poinformował, że Statut Gminy był przyjęty na 

ostatniej sesji, jest dobry, niemniej nadzór Wojewody proponuje w trzech paragrafach dokonania 

niewielkich poprawek, o czym mówi projekt uchwały.  

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/179/13 o 

zmianie uchwały w sprawie Statutu Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5c) Wójt Gminy poinformował, że Plan Odnowy Miejscowości Oleksin był zatwierdzony przez 

Radę w 2009r. W związku z pismem Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego w 

Białymstoku o uchybieniach w Planie Odnowy  Miejscowości Oleksin stanowiącym załącznik do 

wniosku o środki unijne na dofinansowanie remontu świetlicy wiejskiej, należało do uchwały 

Zebrania Wiejskiego wprowadzić stosowne zmiany. Rada Gminy zobligowana jest do 

zatwierdzania Planów Odnowy Miejscowości jak również wprowadzanych do nich zmian stąd też 

ten projekt uchwały. Ze zmianami radni zapoznali się otrzymując materiały na sesję.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/180/13 w sprawie 

zatwierdzenia zmian w „Planie Odnowy Miejscowości Oleksin”/uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.5d) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków 

   Wójt Gminy poinformował, że z przeprowadzonych w bieżącym roku wyliczeń wynika, że cena 

wody za 1m3 powinna wzrosnąć o 7-10gr. Niemniej analizując całościowo sytuację podatkową 

gminy, jest propozycja, aby cenę wody utrzymać na poziomie roku bieżącego a pomniejszenia 

kosztów szukać w inny sposób, chociażby poprzez zwrócenie większej uwagi na kradzieże wody, 

przecieki, awarie. To czy cena wody wzrośnie czy nie w głównej mierze będzie zależało od 

mieszkańców gminy.  

Dalej Wójt powiedział – „w gminie Brańsk cena wody jest jedną z najniższych w powiecie 

bielskim. Wspominałem, już wcześniej, kiedy przejmowaliśmy wodociągi od Wojewody, cena 

wody w mieście była 3 razy mniejsza niż na wsi. Dla miasta cena wody wychodziła 300zł, dla gmin 

wiejskich 900zł. Po modernizacji naszych gminnych hydroforni sytuacja się odwróciła.   W Mięście 

Brańsk cena wody jest 3,11zł/m3 a u nas 2,20zł/m3. Utrzymujemy 4 hydrofornie, 3 przepompownie 

i to są duże koszty, do tego dochodzą koszty kontroli przeprowadzanych przez  Sanepid, gdzie za 

każdy przyjazd gmina płaci, duży wpływ mają też koszty ponoszone na usuniecie awarii. W naszej 

gminie cena jest niska i dla dobra rolników chcemy ją utrzymać. Przedsiębiorcy w Gminie Brańsk 

również płacą taką samą cenę, co pozostali mieszkańcy a w niektórych gminach płacą wyższą. Jako 



urząd i Ref. Gospodarki Komunalnej zrobiliśmy bardzo dużo, aby cenę wody ustabilizować i 

utrzymać na niskim poziomie. Jak już wcześniej było mówione, chcemy jeszcze zakupić agregaty 

prądotwórcze do hydroforni, odbył się przetarg, po którym okazało się, że agregaty dobrej jakości 

są dużo droższe i za mało przeznaczyliśmy środków finansowych, dlatego konieczne są zmiany w 

budżecie w tym zwiększenie środków finansowych na zakup agregatów. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/181/13 w sprawie 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5e) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny za zbiorowe odprowadzanie ścieków 

Wójt Gminy powiedział – „przed sesją radna z pewnej miejscowości poinformowała mnie, że z 

racji budowy drogi w tej wsi,  grupie mieszkańców zrodził się pomysł wybudowania zbiorczej 

oczyszczalni ścieków. Pamiętacie Państwo kiedy podejmowaliśmy się próby budowy kanalizacji 

dla Kiersnowa, Kiersnówka i Majorowizny zastanawialiśmy się czy jest to dobry pomysł. Na 

zebraniach wiejskich w tych wsiach mówiłem o tym, ale mieszkańcy wyrazili zgodę, że jeżeli 

będzie obsługę kanalizacji prowadzić gmina, to oni będą ponosić faktyczne wszystkie koszty lub 

będą jako wspólnota wsi prowadzić sami. Czas jednak pokazał, że nie jest to dobre rozwiązanie. 

Przy małych zrzutach ścieków ceny wydają się być kolosalne.  

Wójt dalej powiedział – „uważam, że najlepszym rozwiązaniem jest budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków, tylko, aby pracowały one dobrze muszą być właściwie przez rolnika 

użytkowane, nie mogą służyć za śmietnik, do którego wszystko się wrzuca. Po ostatniej kontroli z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku dostaliśmy zalecenia, aby do ceny za ścieki 

doliczać koszty amortyzacji zbiorowych oczyszczalni, wówczas koszt wychodzi 51,03zł +8VAT 

/m3. Przy tak dużych kosztach za ścieki w porównaniu do ceny wody  gminy wprowadzają dopłaty 

z budżetu gminy. Ogólnie biorąc po odliczeniu dopłaty, cena za 1m3 ścieków dla gospodarza 

wzrośnie o 9 gr. Chcemy utrzymać cenę za ścieki na takim poziomie aby mieszkańcy mogli z tych 

oczyszczalni korzystać. Zbiorowe oczyszczalnie mają rację bytu wówczas gdy podłączonych do 

nich będzie co najmniej 500 nieruchomości a nie 12-20 ponieważ obiekt wymaga ciągłych 

konserwacji, remontów, przeglądów. Sanepid również przyjeżdża i kontroluje a to wszystko są 

koszty”.  

Głos zabrała radna Grażyna Płonowska, która powiedziała -  „pomysł budowy grupowej 

oczyszczalni zrodził się przy budowie drogi przez wieś Popławy.  Grupka mieszkańców zwróciła 

się do mnie, abym wystąpiła z takim wnioskiem do wójta, nie zdając sobie sprawy, jakie to mogą 

być koszty. Dlatego dzisiaj przed sesją tę sprawę przedstawiłam Wójtowi. Dobrze, że dzisiaj 

podejmujemy uchwałę w sprawie dopłaty, co też pokaże mieszkańcom, że nie jest to taka prosta 

sprawa i jakie są rzeczywiste koszty. Pomysł mieszkańców może i jest dobry, tylko nie zdają sobie 

sprawy, że za to ktoś będzie musiał płacić. Najciekawsze jest to, że wśród wnioskujących są osoby 

wykształcone a nie zdają sobie sprawy, że tymi dużymi kosztami obciążyliby swoich rodziców. 

Sami tutaj nie mieszkają w występują w imieniu rodziców, którzy są na emeryturze, mają 

niewielkie środki finansowe i później borykaliby się z płatnościami. W dodatku większość już 

mieszkańców ma przyzagrodowe oczyszczalnie”. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/182/13 w sprawie 

ustalenia dopłaty do ceny za zbiorowe odprowadzanie ścieków /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.5f) Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

będących podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014 przyjętej do wymiaru 

podatku rolnego na 2014 rok. 



Skarbnik Gminy poinformowała, że Wójt Gminy po dogłębnej analizie wszystkich podatków w 

gminie (rolnego, od nieruchomości, od środków transportowych a także cenę wody o której 

mówiliśmy wcześniej) proponuje pozostawić  na poziomie roku 2013, w tym cenę żyta pozostawić 

w niezmienionej wysokości tj. 67zł/q. Natomiast średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów 

wynosi 69,28zł/q.  

Głos zabrał Wójt Gminy – „ odnosząc się do polityki podatkowej mogę powiedzieć, że „nie jest to 

tylko mój wymysł ale z rozmów z innymi wójtami i burmistrzami powiatu bielskiego wynika, aby  

pozostawić stawki podatku rolnego z roku bieżącego. Natomiast niektóre gminy pozostałe stawki 

podatków podnoszą. Moja propozycja jest taka, aby obniżyć cenę żyta do poziomu z roku 

bieżącego i nie podnosić pozostałych stawek podatkowych nawet o procent inflacji”. 

Mieszkaniec wsi Ściony Pan Andrzej. J. zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik skąd wzięła 

taką cenę żyta skoro żaden młyn takiej ceny nie płaci, a sam sprzedawał żyto po 38zł/q. 

 

Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy mówiąc – „ temat ceny żyta był nieraz dyskutowany przez różne 

środowiska, Związki Rolników również nad tym dyskutowały, że raz ta cena jest zbyt wysoka a raz 

zbyt niska. Rolnicy muszą liczyć się z tym, że biorąc pod uwagę większy okres rozliczeniowy (nie 

3 kw a 11 kw zgodnie z nowymi przepisami) w cenie będzie niewielka różnica, nie będzie tak 

dużych skoków. Państwo patrzycie na stawki podatkowe z punktu widzenia rolnika czy 

przedsiębiorcy, ale biorąc pod uwagę również funkcjonowanie gmin, które mają podpisane 

wieloletnie umowy i realizują zadania, taki sposób ustalania ceny żyta wydaje się być bardziej 

odpowiedni”. 

Głos zabrał Kazimierz Krzemień – Przewodniczący NSZZ Ri Solidarność, który powiedział – „ 

była brana pod uwagę średnia cena skupu żyta z 3 kwartałów obecnie z 11 kwartałów a co będzie 

jeżeli ta cena żyta utrzyma się na niskim poziomie? Nie mam pretensji do Wójta czy radnych, ale 

widzę, że Minister Finansów szuka dziwnych rozwiązań”. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr XX/183/13 w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będących podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014 przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 

2014 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5g) Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów 

Skarbnik Gminy poinformowała, że uchwała nie byłaby zmieniana gdyby w ubiegłym roku nie była 

podjęta tylko na 2013rok. Rok rocznie Rada przyjmuje stawkę najwyższą natomiast w bieżącym 

roku i latach poprzednich nikt nie zgłosił obowiązku podatkowego, ponieważ opłaty od posiadania 

psów nie pobiera się z tytułu posiadania psów: 

- utrzymywanych w celu pilnowania gospodarstw rolnych po dwa na każde gospodarstwo, 

- od osób powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe - od jednego psa, 

- z tytułu posiadania psa asystującego będącego pomocą dla osób niepełnosprawnych, 

niewidomych,  głuchoniemych i niedowidzących. 

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/184/13 w 

sprawie opłaty od posiadania psów /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5h) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Wójt Gminy odczytał pismo z SP ZOZ w Bielsku Podlaskim w którym Pani Dyrektor zwraca 

się z prośbą o udzielnie wsparcia finansowego na remont prosektorium i na zakup łóżek 

szpitalnych. Z treści pisma wynika, że na część inwestycji (prace budowlane) pozyskano już 



sponsora natomiast brakuje 85tys. zł na wyposażenie tj. zakup (komory chłodniczo-mroźniczej, 

wózka do transportu zwłok, stołu sekcyjnego)”.  

Następnie Wójt powiedział – „ na spotkaniu z wójtami powiatu bielskiego dyskutowalismy na 

ten temat wiadomo, że środków finansowych w gminach nigdy nie jest za dużo a nawet brakuje, 

niemniej wszyscy zadeklarowali, że pewne kwoty środków finansowych przekażą na wyposażenie 

prosektorium. Wiem już, że Gmina Bielsk Podlaski przekazała 20tys. zł inne jeszcze zastanawiają 

się, co do wysokości kwoty. Natomiast z naszej gminy proponuję udzielenie dotacji celowej w 

kwocie 10tys. zł.”. 

Jeden z radnch zabierając głos powiedział - „ uważam, że skoro Pani Dyrektor ma pieniądze na 

reklamę,  to powinna mieć także na szpital”. 

Radna Płonowska zapytała ile razy w tej kadencji  szpital zwracał się o dofinansowanie z 

Gminy Brańsk? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, informując, że pod koniec ubiegłej kadencji w 2010r. było 

dofinansowanie remontu bloku operacyjnego a w tej kadencji to jest drugi raz.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 12 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -2 podjęła Uchwałę Nr XX/185/13 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5i) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok 

 

   Skarbnik Gminy poinformowała, że radni w materiałach otrzymali projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2013 rok, z uwagi na pewne okoliczności należy wprowadzić 

dodatkowe zmiany, chociażby ze względu na przyznanie dotacji celowej dla SPZOZ.  Następnie 

Pani Skarbnik poinformowała o dodatkowych zmianach w budżecie,  które proponuje przyjąć:   

- Zwiększenie wydatków na dofinansowanie SPZOZ 10.000zł 

- Zwiększenie wydatków na zakup agregatów  57.000zł  

- Zwiększenie wydatków na remont drogi Kiersnowo-Pace 6.000zł 

- Zwiększenie wydatków na zakup koparko-ładowarki 135.000zł 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie poprawek do projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r.. Rada Gminy Brańsk głosami 14 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie łącznie z przyjętymi poprawkami: 

  

Do załącznika Nr 1 
 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz.75412  

– Ochotnicze straże pożarne § 2700 zwiększono dochody z tytułu dofinansowania z Zarządu 

Głównego OSP wymiany drzwi w budynku remizy OSP Klichy o kwotę 5.000,00 zł.  

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe §2007 
zwiększono dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 

o kwotę 6.811,00 zł z przeznaczeniem na realizację projektu „Równe Szanse”, w § 2009 

zwiększono środki (dofinansowanie pozostałe z 2012 r.) na realizację projektu „Równe Szanse”  

o kwotę 38.595,00 zł. 

W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna 

dla uczniów § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku 

zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 2.051,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym. 



W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 – 

Gospodarka odpadami §0580 zwiększono dochody z tytułu kar i grzywien o kwotę 7.700,00 zł , 

w § 2700 zwiększono dochody z tytułu refundacji kosztów realizacji zadania „Zamknięcie i 

rekultywacja składowiska odpadów stałych innych niż niebezpieczne i obojętne we wsi 

Domanowo, gmina Brańsk” o kwotę 31.574,00 zł realizowanego i rozliczonego w roku 2012.  

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92116 – Biblioteki  

§ 2020 zwiększono dochody z tytułu dofinansowania ze środków finansowych Biblioteki 

Narodowej zakupu nowości wydawniczych w 2013 r. o kwotę 1.500,00 zł. 

 

Do załącznika Nr 2 
 

W dz. 801 - Oświata i wychowanie, rozdz. 80104 – Przedszkola § 2310 zwiększono 

wydatki na dotację celową na podstawie porozumienia z Gminą Miejską Bielsk Podlaski  

na pokrycie kosztów uczęszczania dzieci z terenu Gminy Brańsk do przedszkola  

o kwotę 4.050,00 zł. 

W dz. 851- Ochrona zdrowia, rozdz. 85111 – Szpitale ogólne § 6220 zwiększono wydatki 

na dotację celową dla Szpitala w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie kosztów realizacji zadania 

inwestycyjnego (zakup wyposażenia do prosektorium (komory chłodniczo-mrożniczej, wózka  

do transportu zwłok, stołu sekcyjnego)) o kwotę 10.000,00 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi § 6060 zwiększono wydatki na wyposażenie hydroforni w agregaty prądotwórcze 

o kwotę 57.000,00 zł. 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę,  

rozdz. 40002 – Dostarczanie wody § 6059 zwiększono wydatki ze środków własnych na zakup 

szalówki do budynku rekreacji indywidualnej nad zbiornikiem wodnym Otapy – Kiersnówek  

o kwotę 2.186,00 zł. 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne § 6050 
zmniejszono wydatki na realizację zadania „Przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk 

(ul. Boćkowska) w kierunku miejscowości Kiersnowo (do skrzyżowania) oraz wieś Kiersnówek 

wraz z budową mostu na rzece Bronka” o kwotę 178.000,00 zł, zmniejszono wydatki na realizację 

zadania „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Popławy” o kwotę 30.000,00 zł, zwiększono 

wydatki na remont drogi gminnej Kiersnowo – Pace o kwotę 6.000,00 zł.  

(- 178.000 – 30.000 + 6.000 = - 202. 000). 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin § 4210 zwiększono 

wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 2.095,00 zł, w§ 6060 w wyniku wycofania  

z realizacji zadania „Wyposażenie budynku urzędu gminy w agregaty prądotwórcze” zmniejszono 

wydatki na ten cel o kwotę 45.000,00 zł. 

 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo Publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412  

– Ochotnicze straże pożarne § 4210 zwiększono wydatki na zakup drzwi do budynku remizy OSP 

w Klichach o kwotę 5.000,00 zł. 

W dz. 801 - Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe § 4010 

zwiększono wydatki na wynagrodzenia, jednorazowe dodatki uzupełniające i nagrody jubileuszowe 

nauczycieli o kwotę 164.000,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na ubezpieczenia społeczne  

o kwotę 20.500,00 zł, w § 4040 zmniejszono wydatki na dodatkowe wynagrodzenie roczne o kwotę 

10.300,00 zł, w § 4440 w wyniku przeliczenia etatów nauczycieli zmniejszono wydatki na odpis  

na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych o kwotę 3.586,00 zł, w § 4610 zwiększono wydatki  

na opłatę kosztów procesowych o kwotę 4.424,00 zł. W ramach projektu „Równe Szanse” 

dokonano zmian w planie wydatków uwzględniając środki pozostałe z ubiegłego roku: w § 4177 

zmniejszono wydatki o kwotę 21.694,00 zł, w § 4247 zwiększono wydatki o kwotę 6.811,00 zł  

i zmniejszono wydatki o kwotę 23.712,00 zł, w § 4179 zwiększono wydatki o kwotę 21.694,00 zł, 

w § 4249 zwiększono wydatki o kwotę 16.901,00 zł. 



W rozdz. 80103 - Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych §4010 zmniejszono 

wydatki na wynagrodzenia nauczycieli o kwotę 6.000,00 zł, w § 4440 w wyniku przeliczenia 

etatów nauczycieli zmniejszono wydatki na odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych  

o kwotę 172,00 zł. 

W rozdz. 80104 - Przedszkola zmniejszono udział własny w realizacji zadania „Edukacja 

dzieci naszą przyszłością" w § 4019 o kwotę 15.563,00 zł, w § 4119 o kwotę 2.685,00 zł,  

w § 4129 o kwotę 328,00 zł. 

W rozdz. 80110 – Gimnazja § 4010 zwiększono wydatki na wynagrodzenia i jednorazowe 

dodatki uzupełniające dla nauczycieli o kwotę 14.000,00 zł, w § 4040 zmniejszono wydatki  

na dodatkowe wynagrodzenie roczne o kwotę 6.900,00 zł w § 4440 w wyniku przeliczenia etatów 

nauczycieli zmniejszono wydatki na odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych o kwotę 

1.474,00 zł. 

W rozdz. 80148 – Stołówki szkolne i przedszkolne § 4440 w wyniku przeliczenia etatów 

pracowników zmniejszono wydatki na odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych o kwotę 

112,00 zł. 

W dz. 852 – pomoc społeczna, rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej § 4110 

zmniejszono wydatki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 182,00 zł, w § 4440 zwiększono wydatki 

na odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych o kwotę 182,00 zł. 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90017 – Zakłady 

Gospodarki Komunalnej § 6060 zwiększono wydatki na zakup ciągnika i koparko – ładowarki  

o kwotę 135.000,00 zł. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby § 2489 zmniejszono udział własny w realizacji zadania Remont świetlicy 

wiejskiej w Puchałach Starych o kwotę 32.350,00 zł. 

W rozdz. 92116 – Biblioteki § 2480 w wyniku dofinansowania ze środków finansowych 

Biblioteki Narodowej zakupu nowości wydawniczych zwiększono dotację dla Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kalnicy na ten cel o kwotę 1.500,00 zł. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2013r. łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy głosami 14 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/186/13 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2013 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5j)  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/187/13 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2014 rok /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

   

 

Ad.5k)  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2014 rok.  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XX/188/13 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2014 rok. /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5l)  Sekretarz Gminy odczytał treść skargi na działalność wójta gminy Brańsk.  
Przewodniczący Rady zwrócił się do obecnego na sesji sołtysa wsi Ściony aby wyjaśnił dlaczego zmienił 

zdanie raz w podaniu  prosił Wójta o udrożnienie  przepustów we wsi Ściony  a w dołączonym do skargi 

oświadczeniu oświadcza co innego, że ostrzegał przed udrożnieniem. Z wypowiedzi sołtysa nie dało się 



jednoznacznie wywnioskować dlaczego zmienił zadanie. 

 Głos zabrał Pan Andrzej J., który poinformował, że skarżący nie mieszka w miejscowości Ściony 

przyjeżdża tylko na wypoczynek  a wodę pitną już od wielu lat wozi ze źródełka z Hodyszewa, aby „dłużej 

żyć”.  Następnie poinformował, że przez zamulony przepust i spiętrzenie wody miał zalane całe 

podpiwniczenie domu aż po podłogę, ok. 2ha łąki oraz woda sięgała aż po stodołę i w niej zbiory. W tym 

miejscu podziękował wójtowi za szybką interwencję i  udrożnienie przepustu, ponieważ zostało uratowane 

jego gospodarstwo i sąsiadów.  
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział – „ punkt widzenia zależy od punktu siedzenia” jest sprawą 

bezsporną, że pod drogą jest przepust już od wielu lat. Nie wszystkie jednak przepusty są zinwentaryzowane 

a niektóre były budowane w czynie społecznym. Nie może być tak, że przez zamulony przepust 

mieszkańcom zalewane są domy, podwórza czy zbiory rolne. Ludzie muszą w sposób normalny prowadzić 

swoje gospodarstwa. Jako gmina nie możemy kopać rowów na prywatnej posesji jak życzy sobie skarżący. 

W omawianym miejscu naturalny ciek wodny był od zawsze i gdy przepust był drożny nie było problemów. 

Przepusty pod drogami powinny być oczyszczane przez właścicieli dróg natomiast pod zjazdami przez 

właścicieli nieruchomości. 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/189/13 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

Ad.6)  Przedłożenie informacji o wynikach analiz oświadczeń majątkowych złożonych 

Wojewodzie Podlaskiemu za 2012 rok oraz informacji o wynikach analiz oświadczeń majątkowych 

przesłanych do Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim za 2012 rok. Radni nie wnosili uwag i 

pytań do informacji. / informacje stanowią załączniki do protokołu/. 

 

 Ad.7)  Przedłożenie informacji w sprawie opinii dotyczącej potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych w podmiotach pozostających w zakresie właściwości Wójta Gminy Brańsk.  

/ informacja stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8)  Interpelacje i wnioski radnych. 

1) Radny Sylwester Bobel zwrócił uwagę na to, że plac przy budynku GS Samopomoc 

Chłopska jest obecnie wykładany kostką brukową i jest robiony parking. Zwrócił się do 

Wójta z wnioskiem, aby porozmawiał z Burmistrzem Miasta Brańsk w celu ułożenia kostki 

na części wspólnej gmin -  przylegającej do Placu GS.  

2)  Radny Jan Żochowski poinformował, że mieszkańcy zgłosili do niego problem z 

odbieraniem śmieci od kolonistów i że nie wszyscy dostali taką ilość pojemników jak było 

ustalone.  

Ad. 9) Na ustne wnioski radnych odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 

Ad.pkt1) Wójt Gminy poinformował, że już dużo wcześniej wyprzedzając wniosek radnego 

prowadził rozmowy z Prezesem GS i Burmistrzem Miasta Brańsk, aby cały teren z tyłu budynków 

administracyjnych wyłożyć kostką. Natomiast po podziale Gmina Brańsk i Miasto Brańsk mają w 

tym miejscu również działkę jako współwłasność w kształcie trójkąta z przeznaczeniem na dojazd 

do budynków o czym jak się okazało obecny Burmistrz Miasta nie wiedział.  Dalej Wójt powiedział 

– „wjazd od strony Poczty należy do Miasta Brańsk, więc sugerowałem Prezesowi GS-u aby 

planował sobie wjazd od ul głównej bo w przyszłości może być tak, że nie dojadą do swego 

budynku, gdyż dalszy odcinek to współwłasność Miasta i Gminy jako dojazd do urzędów.  

Natomiast sprawę, o której mówi radny trzeba będzie załatwić w trybie pilnym, gdy jeszcze trwają 

roboty”. 

Ad.pkt2) Wójt Gminy poinformował, że temat odbioru śmieci nie jest do końca dopracowany i 

trwają rozmowy z firmą odbierającą. Za nieodebranie śmieci z nieruchomości firma płaci kary 

100zł od nieruchomości. Przyczyny nieodebrania są różne raz że właściciel nie wystawił koszy, 

drugi raz, że nie było można dojechać. Natomiast, co do pojemników Wójt poinformował, że w 

wczoraj do urzędu wpłynął wykaz z informacją ile i gdzie pojemniki rozstawiono. Mamy jednak 

podejrzenia, że Firma nie panuje nad sytuacją, wykaz nie jest do końca prawdziwy, sądzimy po 

tym, co nam zgłaszają mieszkańcy. Jeżeli ktoś chce sprawdzić ile pojemników ma wpisane może to 



zrobić u Pani Gawino w pok. 6.  

 

Ad. 10 Sprawy różne: 

 Wójt Gminy poinformował, że na terenie gminy są rozmieszczone kamery monitorujące 

dzikie składowiska śmieci. Informacje są na bieżąco w gminie na serwerze. Za nielegalne 

zrzuty śmieci będą kary.  

 Radna Pani Płonowska poinformowała, że ktoś na terenie gminy działa przeciwko Radzie 

Gminy i Wójtowi Gminy, rozpowszechniając informacje o likwidacji Publicznego 

Gimnazjum w Oleksinie.  W związku z tym były nawet telefony do radnej w tej sprawie od 

rodziców. Dalej radna Płonowska powiedziała – „po co to komu i na co to komu, chyba 

tylko po to aby robić zamieszanie wśród rodziców i kadry uczącej” skoro nigdy na sesji 

takie informacje nie padły o likwidacji”. 

Wójt Gminy zabierając głos powiedział – „ nie jest tajemnicą, że zbliża się okres 

wyborczy i każdy ma swoich wrogów i przyjaciół. Ludzie będą „rzucać” przeróżne 

kłamstwa i zazwyczaj ci ludzie, którzy w życiu nic nie zrobili, nigdy nie byli za szkołą 

nigdy nie byli za tym, aby ja utworzyć a teraz będą mówić, że ktoś ją chce zamknąć. 

Wpłynął też wczoraj do gminy anonim dotyczący Gimnazjum w Oleksinie. Wracając do 

sedna sprawy – to na moje polecenie powstało Publiczne Gimnazjum w Oleksinie. Nikt z 

mieszkańców nie przyszedł do urzędu z propozycją, aby je tam tworzyć. Na dzień dzisiejszy 

nie widzę innego rozwiązania w stosunku do funkcjonowania naszych gimnazjów, 

chociażby ze względów dowożenia dzieci do szkół. Natomiast osoby, które mówią o 

likwidacji gimnazjum, widocznie sami chcą zamknięcia, na co nie pozwolę. Kuratorium, 

które ocenia poziom nauczania, nie ma zastrzeżeń do funkcjonowania naszych szkół, 

zajmujących wysokie pozycje w województwie pod względem poziomu nauczania. 

Mieszkańcy ( tylko niektórzy) zamiast się cieszyć szukają sensacji i zajmują się plotkami”. 

Dalej mówiła radna Pani Płonowska – „ zwracam się do radnych i sołtysów - nie może 

być tak, że od nas radnych i od sołtysów „wychodzi”, że te 4 lata my „przebarszczyliśmy” 

brzydko mówiąc, bo naprawdę było robione bardzo dużo.  Dotarła do mnie informacja, że 

jeden z sołtysów powiedział, że w jego wsi zrobiono za mało, pytam w której? Uważam, że 

w każdej wsi zrobiono tyle, co trzeba. Niech każda inna kadencja pokaże, że zrobiła więcej. 

Uważam, że ostatnie cztery lata były naprawdę bardzo dobre pod względem inwestycji i 

remontów itp.. Wystarczy przejechać się po naszej gminie. Jeżdżę do Gminy Ciechanowiec 

i widzę oraz porównuję. Każda nasza świetlica, remiza OSP jest zadbana, nie dość że 

odmalowana, to wokół świetlic jest porządek, do każdej wsi jest dojazd drogą asfaltową,  

asfalt kładziemy na drogach na których moglibyśmy pominąć, staramy się załatać każdą 

dziurę a drogi żwirowe są podsypane, wyrównane a ja tutaj słyszę, że sołtys gdzieś na boku 

komuś „nagaduje”, że nic nie było zrobione. Dzięki temu, że Pan Wójt ma bardzo dobrą 

kadrę pracowników, sam również jest osobą „obrotną” zabiega na lewo i prawo o środki 

pieniężne (aby nam wszystko pozałatwiać) - nasze pomysły są realizowane i w przyszłości 

zrealizuje. Uważam, że należy to wszystko docenić”. 

Głos zabrał Wójt Gminy – „ proszę zobaczyć jak wyglądają nasze świetlice, drogi, 

zakupujemy nowy sprzęt, aby to wszystko służyło mieszkańcom gminy. Planujemy kupić 

też nową równiarkę. Mamy w naszej gminie dużo obiektów, szkół, świetlic i remiz, to 

wszystko było remontowane odnawiane a ci, co mówią, że nic się nie robi, sami nigdy  

niczego  nie zrobili a oceniają innych. Jako sołtysi radni zrobiliśmy „kawał dobrej roboty” i 

nie mamy się czego wstydzić ani przed wyborami ani po wyborach. Ważne, aby każdy z nas 

myślał dobrze i robił dobrze”. 

 Głos zabrał Pan Kazimierz Krzemień – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej, sołtys wsi 

Brzeźnica, który powiedział – „ jeżeli spotykam się z ludźmi z innych gmin to w 

rozmowach nasz Wójt z Radą Gminy są stawiani za wzór gospodarności. Innych opinii nie 

słyszałem”. Następnie Pan Krzemień poinformował, że Podlaska Izba Rolnicza przyjmuje 

zapisy na bezpłatne szkolenie „monter koparko-ładowarki” oraz zbiera podpisy o 



przywrócenie uboju „rytualnego”. Kolejną informację jaką przekazał to że w dniach 16-23 

grudnia 2013r. w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa nie będzie działał 

system rejestracji zwierząt, wnioski będą przyjmowane ale paszporty będą wydawane w 

terminie późniejszym. 

 Na pytanie radnego o zasady usuwania awarii na przyłączach wodociągowych Wójt Gminy 

wyjaśnił, że gmina odpowiada wyłącznie za konserwację i usuwanie awarii na sieci 

wodociągowej, natomiast za odcinek od zaworu na sieci, do domu odpowiada właściciel 

nieruchomości – awarie na przyłączu do domu, muszą być usuwane pod nadzorem 

konserwatora sieci wodociągowej. 

 Wójt Gminy zabierając głos powiedział – „ w mojej ocenie w Oleksinie nie widzę 

żadnego zainteresowania rodziców, co do pomocy szkole. W każdej innej szkole rodzice 

wychodzą z inicjatywą i pomagają ( malują, sami coś robią we własnym zakresie) w 

Chojewie, w Holonkach, Domanowie, Glinniku, Świrydach, Mniu a w Oleksinie żadnej 

inicjatywy nie było. „To jest ciekawe zjawisko”. Jeżeli mówią o likwidacji widocznie sami 

chcą szkołę zlikwidować. Jestem zaskoczony i dziwię się, nieraz mówiłem o tym z 

sołtysami, że człowiek „ciągnie” tyle tych szkół, tyle boisk sportowych, remontujemy,  

odnawiamy wydajemy duże pieniądze a niektórych rodziców to nie interesuje”. 

 Głos zabrał Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku Stanisław Bachurek.  

Podziękował Przewodniczącemu Rady za zaproszenie na sesję, następnie pogratulował 

radnym tak konstruktywnej dyskusji nad uchwałami oraz w sprawach bieżących gminy. 

Podziękował Wójtowi za bardzo dobrą współpracę między Urzędem Gminy a Bankiem za 

wspieranie dobrymi słowami oraz promowanie lokalnej jednostki Banku, na różnych 

uroczystościach gminnych.  
 Wójt gminy jeszcze raz zaapelował do mieszkańców gminy, aby zadbali o udrożnienie 

przepustów drogowych itp. które w okresie wiosennym mogłyby być przyczyną podtopień. 

 Wójt Gminy zaapelował do mieszkańców wsi o lepszą organizację na wypadek pojawienia 

się złodziei, oszustów, zwracanie uwagi na pojazdy, osoby nieznajome, które przybywają 

do wsi. 

 Wójt gminy poinformował, że został już opracowany projekt budżetu na 2014 rok, na 

pewno z czasem będzie uzupełniany, zmieniany. Natomiast radni nie mają się czego 

wstydzić, w każdej kadencji Rady sukcesem było to, że nie było kłótni, podejmowano 

wspólnie decyzje o zwodociągowaniu, ztelefonizowaniu gminy, zakładaniu oczyszczalni 

ścieków, robieniu porządku ze szkołami, świetlicami, remizami OSP, remontowano, 

odnawiano w każdym roku cos się robiło, żaden rok nie został zmarnowany. 

 

Ad. 11 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12
20 

zamknął 

obrady  XX sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 


